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§ 1
Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna 
föredragningslistan för sammanträdet.
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§ 2
Utred möjligheten att en lokalt förankrad aktör får 
ansvara för driften av Mötesplats Fagersjö 
Inlämnat medborgarförslag, för nämndens ställningstagande
FAR 2019/493

Beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett 
medborgarförslag från Cilla Hedberg om att utreda möjligheten att 
en lokalt förankrad aktör får ansvara för driften av Mötesplats 
Fagersjö.

Sammanfattning av ärendet 
Cilla Hedberg har lämnat in ett medborgarförslag om att utreda 
möjligheten att en lokalt förankrad aktör får ansvara för driften av 
Mötesplats Fagersjö.

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda förslaget.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/493-4 (Godkänd - R 1) driften av Mötesplats 

Fagersjö - anmälan av medborgarförslag tjut
 FAR 2019/493-1 Utred möjligheten att en lokalt förankrad 

aktör får ansvara för driften av Mötesplats Fagersjö

Sida 5 (54)



Farsta stadsdelsnämnd Protokoll nr 6/2019

2019-11-19

§ 3
Inrätta ett förskoleråd som rådgivande organ till 
stadsdelsnämnden 
Inlämnat medborgarförslag, för nämndens ställningstagande
FAR 2019/491

Beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett 
medborgarförslag från Johanna Wilkens om att inrätta ett 
förskoleråd som rådgivande organ till nämnden.

Sammanfattning av ärendet 
Johanna Wilkens har lämnat in ett medborgarförslag om att 
stadsdelsnämnden ska inrätta ett förskoleråd med uppdrag att 
fungera som ett rådgivande organ till nämnden.

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda förslaget.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/491-4 (Godkänd - R 1) inrätta ett förskoleråd - 

anmälan till nämnd av mbf tjut
 FAR 2019/491-1.1 Medborgarförslag (2/2)
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§ 4
Anlägg en hundrastgård med agilityhinder eller annan 
aktivitet i Hökarängen 
Inlämnat medborgarförslag, för nämndens ställningstagande
FAR 2019/492

Beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett 
medborgarförslag från Helene Halldin om att anlägga en 
hundrastgård med agilityhinder eller annan aktivitet i Hökarängen.

Sammanfattning av ärendet 
Helene Halldin har lämnat in ett medborgarförslag om att anlägga 
en hundrastgård med agilityhinder eller annan aktivitet i 
Hökarängen.

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda förslaget.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/492-4 (Godkänd - R 1) hundrastgård Hökarngen - 

anmälan av medborgarförslag tjut
 FAR 2019/492-1 Anlägg en hundrastgård med agilityhinder 

eller annan aktivitet i Hökarängen
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§ 5
Sätt upp räcken vid gångvägar i Fagersjö 
Svar på medborgarförslag
FAR 2019/326

Beslut 
Stadsdelsnämnden avslår ett medborgarförslag från Lennart Persson 
om att sätta upp räcken vid gångvägar i Fagersjö.

Sammanfattning av ärendet 
Lennart Persson har lämnat in ett medborgarförslag om att räcken 
ska sättas längs två parkvägar i Fagersjö. För att förbättra 
tillgängligheten har förvaltningen under 2018 satt upp räcken i 
brantare backar i Fagersjö. De gångvägar som Lennart Persson 
föreslår hör inte till sådana brantare partier av parkvägar. Eftersom 
räcken generellt försvårar skötseln vid sidan av parkvägar, vilket i 
sin tur leder till ökade driftskostnader, ser förvaltningen inte att det 
är lämpligt att sätta upp räcken längs flacka partier av parkvägar.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/326-8 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 

om räcken i Fagersjö, tjut
 FAR 2019/326-2 Avsaknad av räcke i Fagersjö
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§ 6
Fler träningsredskap i Fagersjöskogens utegym 
Svar på medborgarförslag
FAR 2019/345

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden bifaller ett medborgarförslag från Hanna 

Hjortek om fler träningsredskap i Fagersjöskogens utegym i 
Hökarängen.

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att investera i ett för 
platsen lämpligt redskap, för exempelvis rygglyft, i en 
design som är godkänd enligt Svenska Institutet för 
Standarder.

Sammanfattning av ärendet 
Hanna Hjortek föreslår i sitt medborgarförslag att Fagersjöskogens 
välbesökta utegym i Hökarängen ska kompletteras med fler 
träningsredskap, exempelvis redskap för rygglyft och skivstång. 
Förslagsställaren önskar också att förvaltningen ser till att 
utegymmet är helt.

Trädstubbarna som används för upphopp kan ersättas med ett annat 
redskap. Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i 
uppdrag att investera i ett för platsen lämpligt redskap, för 
exempelvis rygglyft, i en design som är godkänd enligt Svenska 
Institutet för Standarder, SIS.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/345-10 (Godkänd - R 2) Fler träningsredskap i 

Fagersjöskogens utegym
 FAR 2019/345-1 Medborgarförslag om fler träningsredskap i 

Fagersjöskogens utegym
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§ 7
Behov av krissamordnare för stöd till enskilda invånare 
och personal 
Svar på medborgarförslag
FAR 2019/282

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på ett medborgarförslag från Anne Strand om behov av 
krissamordnare för stöd till enskilda invånare och personal.

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Anne Strand att Stockholms stad och 
stadsdelsförvaltningarna inrättar en funktion som krissamordnare 
för att bistå människor som drabbats av akuta händelser och kris. 
Strand anser även att Farsta stadsdelsförvaltning behöver en 
personalpolicy där det ska framgå hur arbetsgivaren ska stötta 
personal som drabbas av akuta händelser.

Det finns ett omfattande stöd som utförs av ett antal myndigheter 
och organisationer riktat till medborgare som drabbas av kris och 
akuta händelser. I finansborgarrådets nyligen presenterade förslag 
till budget 2020 för Stockholm föreslås också att resurser avsätts för 
att ge ett ytterligare förbättrat stöd till anhöriga och närstående till 
personer som drabbats av dödligt våld. Socialnämnden föreslås få i 
uppdrag att ta fram förbättrade metoder för att nå anhöriga och 
övriga i offrets närhet som drabbats.

När det gäller förvaltningens personal, som drabbas av personliga 
kriser och akuta händelser, finns det rutiner och aktiviteter för att 
hantera detta, såväl akut som långsiktigt. Dock finns det alltid 
anledning att utvärdera om de tillämpas på rätt sätt.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L) och Lisa Carlbom (MP) anmälde ett 
särskilt uttalande. I detta instämde Sofia Modigh (KD) med ett 
ersättaryttrande.
 
Särskilt uttalande / ersättaryttrande
Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L) och Lisa Carlbom (MP) / 
Sofia Modigh (KD)
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Vi vill först av allt beklaga den mycket tragiska händelse som har 
drabbat den medborgare som har lämnat in förslaget. Att förlora ett 
barn är något av det värsta som kan hända en människa. Vi vill 
vidare berätta att politiker i Stadshuset har sett ett behov av att 
sådant här stöd finns, inte minst med tanke på de dödskjutningar av 
unga som har skett i Stockholm de senaste åren. I vårt förslag till 
nästa års budget finns ett uppdrag åt socialnämnden att inrätta 
särskilt stöd till just de familjer som har förlorat en anhörig i ett 
våldsbrott. Så vetskapen om detta finns hos politikerna och en 
förändring är på gång.
 
Självklart anser vi också att Farsta stadsdelsnämnd ska vara ett 
föredöme som arbetsgivare genom att stötta personal som är med 
om en kris eller ett trauma.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/282-7 (Godkänd - R 2) Medborgarförslag 

krissammordnare tjut
 FAR 2019/282-1 Behov av krissamordnare för stöd till 

enskilda invånare och personal
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§ 8
Vilka blir konsekvenserna av att det saknas resurser för 
att klara en alltmer ansträngd barn- och ungdomsvård? 
Svar på skrivelse från S och V
FAR 2019/469

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på en skrivelse från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om 
konsekvenserna av att det saknas resurser för att klara en alltmer 
ansträngd barn- och ungdomsvård.

Sammanfattning av ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet ställt ett antal frågor om vilka konsekvenserna blir av 
att det saknas resurser för att klara en alltmer ansträngd barn- och 
ungdomsvård.

Förvaltningen redogör för arbetet inom barn- och ungdomsenheten. 
Finansborgarrådets förslag till budget för nästa år innebär att 
budgeten för individ- och familjeomsorg stärks, bland annat 
avseende placeringar för barn och unga. Inga särskilda besparingar 
eller personalneddragningar planeras. Ett utvecklingsarbete pågår 
som ska bidra till att enheten kan arbeta mer effektivt med 
bibehållen kvalitet. Enheten har sedan 2016 utökats från 46 till 60 
medarbetare.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/469-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse från S och V: 

Vilka blir konsekvenserna av att det saknas resurser för att 
klara en alltmer ansträngd barn- och ungdomsvård?

 FAR 2019/469-1 Skrivelse S och V, Vilka blir 
konsekvenserna av att det saknas resurser för att klara en 
alltmer ansträngd barn- och ungdomsvård
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§ 9
Ny förskola vid Ekebergabacken i Farsta, kvarteret 
Perstorp 2 
FAR 2019/486

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny förskola med sex 

avdelningar vid Ekebergabacken 40 i Farsta, kvarteret 
Perstorp 2, enligt förvaltningens förslag.

2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott 
om hyresmedgivande avseende förskolan.

3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 
genomförande och teckna hyresavtal med Skolfastigheter i 
Stockholm AB avseende förskolan.

Sammanfattning av ärendet 
I augusti 2014 beslutade stadsdelsnämnden att ge förvaltningen i 
uppdrag att beställa förslagshandlingar och hyresoffert för en ny 
permanent förskola med sex till åtta avdelningar vid 
Ekebergabacken i Farsta. SISAB har nu utarbetat ett förslag och 
lämnat en hyresoffert.

Nämnden föreslås inrätta förskolan, ansöka hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om hyresmedgivande och ge förvaltningen i 
uppdrag att beställa genomförande och teckna hyresavtal med 
SISAB.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L) och Lisa Carlbom (MP) anmälde ett 
särskilt uttalande. I detta instämde Sofia Modigh (KD) med ett 
ersättaryttrande.
 
Särskilt uttalande / ersättaryttrande
Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L) och Lisa Carlbom (MP) / 
Sofia Modigh (KD)
 
Vi är mycket nöjda med att den nya förskolan vid Ekebergabacken 
kommer att ha ett tillagningskök, där man kan laga mat till barnen 
på plats och därmed skapa matglädje vid tidig ålder.

Sida 13 (54)



Farsta stadsdelsnämnd Protokoll nr 6/2019

2019-11-19

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/486-1 (Godkänd - R 1) Förskola Ekebergabacken 

tjut
 FAR 2019/486-2 Bilaga 1, plankarta
 FAR 2019/486-3 Bilaga 2, Situationsplan
 FAR 2019/486-4 Bilaga 3, planritning 1
 FAR 2019/486-5 Bilaga 3, planritning 2
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§ 10
Ny förskola i kvarteret Perstorp 1 i Farsta 
Inriktningsbeslut
FAR 2019/512

Beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att hos AB 
Familjebostäder beställa förslagshandling och hyresoffert för en 
komplementförskola om fyra avdelningar i planerad nybyggnation i 
kvarteret Perstorp 1 i Farsta.

Sammanfattning av ärendet 
I kvarteret Perstorp 1 planeras nybyggnation ske med cirka 720 nya 
lägenheter varav cirka 200 utgörs av studentbostäder. För att möta 
förväntad efterfråga på förskoleplatser planerar förvaltningen att 
inrätta en förskola i kommande nybyggnation. Nämnden föreslås ge 
förvaltningen i uppdrag att hos Familjebostäder beställa 
förslagshandling och hyresoffert för en förskola om fyra 
avdelningar inrymd i bottenplan i bostadshus i kvarteret Perstorp 1.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/512-1 (Godkänd - R 1) Förskola Ekebergabacken 

inriktning tjut
 FAR 2019/512-2 Bilaga, plankarta
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§ 11
Uppföljning av driften av Sköndals gruppbostäder 
FAR 2019/511

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
uppföljningen av driften av Sköndals gruppbostäder.

Sammanfattning av ärendet 
Alla verksamheter och beviljade insatser som nämnden ansvarar för 
och som vänder sig till personer med funktionsnedsättning kommer 
fortsättningsvis att följas upp årligen, på liknande sätt som under 
många år har skett inom äldreomsorgen. Det gäller både stadens 
egna verksamheter och verksamheter som drivs på entreprenad eller 
i privat regi, genom avtal med staden. Förvaltningen redovisar nu 
årets uppföljning av Sköndals gruppbostäder i Sköndal, som drivs 
på entreprenad. 
 
Förvaltningens samlade bedömning är att utföraren tillhandahåller 
en trygg och säker verksamhet, där de boende ges adekvat stöd, 
service och omvårdnad av god kvalitet. Bedömningen är att 
ingånget avtal efterlevs och att utföraren uppfyller krav och 
åtaganden. 

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande.
 
Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) 
 
Förvaltningen har inkommit med en redovisning till 
stadsdelsnämnden om driften av Sköndals gruppbostäder.
 
Sverigedemokraterna ser det som en självklarhet att alla människor, 
oavsett förutsättningar, ska behandlas med respekt, ha en dräglig 
tillvaro och känna en trygghet i vardagen.
 
Vi Sverigedemokrater ser därför allvarligt på att det inkommit 
flertalet synpunkter med anledning av en fuktskada i ett våtutrymme 
och anser det vara av stor vikt att orsaken för denna typ av 
återkommande klagomål snarast åtgärdas. 
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Sverigedemokraterna anser även att personers åsikter är en privat 
angelägenhet som varken utförare eller Stockholms stad i stort ska 
ha som ambition att påverka. Detta i synnerhet i de fall där individer 
står i beroendeställning gentemot utförare som även agerar som 
Valombud. Att i ett sådant fall i praktiken tvinga alla brukare att 
genomgå HBTQ-utbildningar, enbart för att de har behov av LSS, 
anser vi vara fel. Det är inte utförarens uppdrag att specifikt utbilda 
brukarna om HBTQ-frågor, utan snarare att tillgodose en god 
livskvalitet för alla brukare.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/511-3 (Godkänd - R 2) Uppföljning avseende 

driften av Sköndals gruppbostäder
 FAR 2019/511-1 Uppföljning Sköndals grb1 LSS 

versamheter 190410
 FAR 2019/511-2 Uppföljning Sköndals grp 2 LSS 

verksamheter 190410
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§ 12
Nya villkor för stadsdelsnämndens föreningsbidrag 
FAR 2019/501

Beslut 
Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet med uppdrag 
till förvaltningen att utreda om föreningsbidrag kan sökas av 
föreningar med medlemmar från Farsta stadsdelsområde där 
verksamheten bedrivs i annat stadsdelsområde.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämndens föreningsbidrag utgår i grunden från de 
övergripande mål och prioriteringar som kommunfullmäktige 
fastställer för stadens alla verksamheter. Det innebär att nämndens 
riktlinjer för bidraget behöver ses över och ändras över tid. Enligt 
kommunfullmäktiges budget för 2019, och även enligt förslaget till 
budget 2020, ska stöd ges efter tydliga och transparenta principer 
och föreningar med odemokratiska värderingar eller kopplingar till 
våldsbejakande extremism ska få eventuellt föreningsstöd indraget.

Förslaget till nya villkor slår fast att syfte och önskade effekter är att 
stötta det ideella föreningslivet som har en viktig demokratisk 
funktion och betydelse för ett levande civilsamhälle. Bidraget ska 
också erbjuda invånarna i Farsta ett brett utbud av kultur och 
fritidsaktiviteter.

Stadsdelsnämndens nuvarande riktlinjer har en uppdelning i tre 
kategorier, vilket har bedömts försvåra både vid ansökan och 
handläggning. Föreningar behöver enligt förslaget till de nya 
villkoren inte placera in den verksamhet de söker bidrag för i någon 
kategori utan föreningar ska uppfylla vissa administrativa krav och 
demokrativillkor som ställs. Utöver dessa beaktas ett antal 
bedömningsgrunder i den verksamhet som föreningar söker för.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L) och Lisa 
Carlbom (MP) yrkade att nämnden skulle återremittera ärendet med 
uppdrag till förvaltningen att utreda om föreningsbidrag kan sökas 
av föreningar med medlemmar från Farsta stadsdelsområde där 
verksamheten bedrivs i annat stadsdelsområde – se BESLUT ovan. 
I detta instämde Leif Söderström (SD). Sofia Modigh (KD) 
instämde med ett ersättaryttrande.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att 
nämnden skulle återremittera ärendet – se Reservation nedan.
 
Beslutsgång
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Sammanträdet ajournerades några minuter för överläggningar 
mellan partigrupperna.
 
Ordföranden ställde de båda återremissyrkandena mot varandra och 
fann att nämnden hade beslutat enligt förslag från Moderaterna, 
Liberalerna, Miljöpartiet och Sverigedemokraterna. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande.
 
Reservation 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
Till förmån för vårt förslag att stadsdelsnämnden återremitterar 
ärendet för att det saknas målsättning med föreningsbidraget.
 
I förslaget beskrivs syftet med bidraget, krav på föreningar som 
söker bidrag och bedömningsgrunder vid handläggning av 
bidragsansökningarna. Det som saknas är målsättning med 
föreningsbidraget. De tre första punkterna under rubriken 
Bedömningsgrunder är mer en målsättning än bedömningsgrunder.
 

 Verksamheten bidrar till bredare utbud, variation och 
mångfald

 Verksamheten bedrivs i en stadsdel där få aktiviteter sker
 Verksamheten riktar sig till en underrepresenterad och/eller utsatt 

grupp
 
Utifrån förslaget så blir målsättningen för Farstas Föreningsbidrag 
följande:
 

 Att främja/öka aktiviteter som bidrar ökad jämställdhet och 
mångfald (här kan man avgränsa sig mer och skriva tex. att 
öka barn, unga, tjejer osv)

 att främja/öka aktiviteter så att Farsta får ett bredare och större 
utbud av kultur

 att främja/öka aktiviteter som gör att barn och vuxna får delta i 
fritidsaktiviteter på lika villkor.

 att främja/öka aktiviteter i delar av stadsdelen där få aktiviteter 
sker.

 
Utifrån detta så ska beaktas följande i bedömningsgrunderna i 
handläggningen av i föreningarnas ansökningar:
 

 Antal Farstabor som är medlemmar i föreningen
 Antal Farstabor som bedöms kunna ha glädje och nytta av 

verksamheten
 Verksamheten bedrivs i tillgänglighetsanpassade lokaler och 

föreningen tar hänsyn till tillgänglighetsaspekter för verksamheten
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 Föreningen har bra förutsättningar för verksamheten, till exempel 
i form av kompetens både om verksamheten och hur 
administration och ekonomi ska skötas

 Verksamhetskostnaderna är rimliga i förhållande till planerade 
aktiviteter och omfattningen av verksamheten

 Resultaten är goda från eventuellt föregående års verksamhet som 
genomförts med föreningsbidrag från Farsta

 
Vårt förslag är att återemittera ärendet för att det saknas 
"målsättning" för föreningsbidraget.
 
Vi vill också att förvaltningen får i uppdrag att utreda om 
föreningsbidrag kan sökas av föreningar med medlemmar från 
Farsta stadsdelsområde där verksamheten bedrivs i annat 
stadsdelsområde.
 
Särskilt uttalande
Leif Söderström (SD)
 
Stadsdelsnämnden har mottagit ett förslag till nya villkor för 
föreningsbidrag vars syfte är att stötta det ideella föreningslivet och 
skapa ett levande civilsamhälle.
 
Sverigedemokraterna ser i grund och botten positivt på det syfte och 
önskade effekter som de nya villkoren eftersträvar att nå. 
 
Sverigedemokraterna ställer sig även helhjärtat bakom den 
enskildes fri- och rättigheter, men ställer sig frågande till hur det 
kommer att appliceras i praktiken. För att citera ska föreningarna 
”verka för jämställdhet, mångfald, alla människors lika värde och 
likabehandling i sin verksamhet”. Även om nämnda saker är att 
betrakta som positiva, har det historiskt varit begrepp som i vissa 
fall använts i syftet att exkludera framförallt Sverigedemokrater från 
diverse sammanhang. 
 
Sverigedemokraterna vill därför ha ett förtydligande kring hur 
förvaltningen avser att arbeta med detta moment sett till 
avgränsningar för lämplighet, och i synnerhet hur detta påverkar 
kulturkonservativa föreningar.
 
Ersättaryttrande 
Sofia Modigh (KD)
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden 
skulle besluta enligt förslag från Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet.
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Handlingar i ärendet
 FAR 2019/501-2 (Godkänd - R 1) Nya villkor för 

stadsdelsnämndens föreningsbidrag
 FAR 2019/501-1 Villkor för föreningsbidrag från Farsta 

stadsdelsnämnd - bilaga
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§ 13
Föreningssamverkan mot ofrivillig ensamhet bland äldre 
FAR 2019/537

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna avtal 
om idéburet offentligt partnerskap (IOP) med SPF Seniorerna 
Sköndal avseende samarbetsprojekt för att motverka ofrivillig 
ensamhet bland äldre, inklusive finansiering för nämndens del om 
25 000 kronor.

Sammanfattning av ärendet 
Farsta stadsdelsnämnd har fått del av statliga stimulansmedel för att 
motverka ofrivillig ensamhet bland äldre. Social isolering och 
ofrivillig ensamhet uppmärksammas alltmer som en riskfaktor för 
såväl fysisk som psykisk ohälsa.

I Farsta använder vi nu dessa stimulansmedel främst inom 
hemtjänsten där ensamma ges mer sällskap och hjälp till aktiviteter. 
Vi har också förstärkt bemanningen i vår öppna seniorverksamhet 
och vi planerar för mer marknadsföring av den öppna 
seniorverksamheten.

Förvaltningen har även sökt samarbeten med det lokala 
föreningslivet. Nu har förvaltningen fått ett förslag till 
samverkansprojekt från SPF Seniorernas lokala förening i Sköndal, 
som vill genomföra matlagningskurser för ensamstående och bilda 
en samtalsgrupp. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna avtal med föreningen om 
idéburet offentligt partnerskap (IOP) avseende samverkansprojektet, 
inklusive finansiering för nämndens del om 25 000 kronor.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/537-1 (Godkänd - R 1) Föreningssamverkan mot 

ofrivillig ensamhet bland äldre - tjut
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§ 14
Nya och ändrade delegeringar 
FAR 2019/472

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar om nya och ändrade 

delegeringar till sociala delegationen och förvaltningschefen 
– inklusive nya, ändrade och kompletterande ärendegrupper 
i nämndens delegeringsförteckning – enligt bilaga 1 till 
denna paragraf.

2. Under förutsättning av nämndens beslut enligt punkt 1 ovan 
anmäler förvaltningschefen sina vidaredelegeringar enligt 
bilaga 2 till denna paragraf. Nämnden lägger denna anmälan 
till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
I detta ärende föreslår förvaltningen två nya delegeringar till sociala 
delegationen och två nya till förvaltningschefen. De nya 
delegeringarna gäller dels skyddad folkbokföring, dels avtal om 
idéburet offentligt partnerskap, IOP.

Dessutom föreslås en ändring i en befintlig ärendegrupp som 
påverkar vilka beslut inom ärendegruppen som ska anmälas till 
nämnden. Ärendegruppen gäller tillfällig avstängning av personal.

Under förutsättning av nämndens beslut om delegeringar till 
förvaltningschefen anmäler förvaltningschefen i samma ärende sina 
vidaredelegeringar till andra tjänstefunktioner vid förvaltningen.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 15
Förordnande enligt LVU av tjänstepersoner vid 
stadsdelsförvaltningen 
FAR 2019/506

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar om följande ändringar i förordnandena 
enligt 43 § 1 st 2 p LVU med anledning av redan genomförda och 
kommande förändringar vid barn- och ungdomsenheten inom 
avdelningen för individ- och familjeomsorg:

1. Annica Blom förordnas i egenskap av ny biträdande 
enhetschef.

2. Nämndens tidigare förordnande av biträdande enhetschef 
George Lundmark upphör att gälla eftersom han har avslutat 
sin anställning hos förvaltningen.

3. Nämndens tidigare förordnande av biträdande enhetschef 
Lisa Allinger upphör att gälla eftersom hon avslutar sin 
anställning hos förvaltningen vid årsskiftet.

Sammanfattning av ärendet 
Nämnden har genom tidigare beslut förordnat ett antal 
tjänstepersoner vid barn- och ungdomsenheten med rätt att enligt 43 
§ 1 st 2 p LVU begära biträde av Polismyndighet eller Kriminalvård 
för att genomföra beslut om vård eller omhändertagande. Med 
anledning av personalförändringar föreslår förvaltningen några 
ändringar i förordnandena.
 
Under förutsättning av nämndens beslut kommer följande 
tjänstepersoner därmed att vara förordnade enligt 43 § 1 st 2 p 
LVU.
 

 Enhetschef Jens Lindberg
 Biträdande enhetscheferna Åsa Björnstedt, Magda 

Välikoski, Pernilla Falk, Linda Eklund och Annica Blom
 Socialsekreterarna Charlotte von Platen och Karin Svanberg

 
Beslut som fattas av dessa namngivna tjänstepersoner anmäls och 
protokollförs liksom tidigare hos stadsdelsnämndens sociala 
delegation, vars protokoll i sin helhet anmäls till stadsdelsnämnden.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Sida 24 (54)



Farsta stadsdelsnämnd Protokoll nr 6/2019

2019-11-19

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/506-1 (Godkänd - R 2) förordnande enligt LVU 

tjut
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§ 16
Ekonomisk månadsrapport oktober 2019 
2019/000203

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska 
månadsrapport för oktober 2019.

Sammanfattning av ärendet 
Sammantaget förväntas verksamheterna redovisa en budget i balans. 
Överskott prognostiseras inom nämnd- och 
förvaltningsadministration, förskoleverksamhet och 
arbetsmarknadsåtgärder. Underskott prognostiseras inom 
äldreomsorg, individ- och familjeomsorg, funktionsnedsättning och 
fritidsverksamhet.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/203-7 (Godkänd - R 1) Månadsrapport oktober 

2019
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§ 17
Möjligheternas Stockholm – Vision 2040 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
FAR 2019/404

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av förslag till revidering av Möjligheternas 
Stockholm – Vision 2040.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret har på uppdrag av kommunfullmäktige 
genomfört en revidering av Vision 2040 under våren 2019. 
Förslaget har som utgångspunkt kommunfullmäktiges 
inriktningsmål:
 

 En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla
 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt
 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden

Vision 2040 är en vision om hur staden tar tillvara möjligheterna 
och skapar en socialt, ekonomiskt och ekologiskt hållbar utveckling 
i Stockholm.

Förvaltningen är positiv till att visionen revideras och anpassas till 
förändringarna som sker i omvärlden.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L) och Lisa 
Carlbom (MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 
förslag. I detta instämde Leif Söderström (SD). Sofia Modigh (KD) 
instämde med ett ersättaryttrande.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att 
nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 
fram ett eget förslag – se Reservation nedan. 
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande.
 
Reservation 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
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Vi föreslår nämnden att besluta enligt stadsdelsförvaltningens 
förslag till beslut samt att därutöver anföra att;
 
Farsta stadsdelsnämnd konstaterar bland annat att ansatsen skulle 
kunna vara mer utmanande för att på så sätt skapa en tydlig riktning 
om vart staden är på väg. Stadsdelsnämnden påpekar även att vissa 
textavsnitt tenderar att snarare beskriva nuläge än önskat läge 2040, 
vilket riskerar att visionen kommer att leda till understimulering för 
verksamheten. 
 
Vi anser även att nuvarande Visionen 2040 – Ett Stockholm för alla, 
som är utvecklad genom ett strategiskt och kunskapsbaserat arbete 
med faktainsamling och olika forskningsrapporter, även 
fortsättningsvis borde vara styrande för stadens utveckling. Vad 
som krävs är faktabaserade strategier som leder framåt, vilket 
Vision 2040 – Möjligheternas Stockholm saknar.
 
Vi observerar att visionen är inriktad på individers personliga 
utveckling och möjligheter att forma sitt eget liv. Samtidigt saknas 
målsättningar om möten och dialog mellan stadens invånare, för en 
demokratisk utveckling av staden som sker i dialog med dess 
invånare, och baseras på kunskaper och erfarenheter från invånarna. 
 
Det saknas en vision om invånarna som aktiva, kritiska, skapande 
och sociala människor, istället ses människorna som producerande 
och konsumerande individer. I ett demokratiskt samhälle krävs det 
att flera människor än två möts för att diskutera tillsammans. 
 
I visionen står det att ”Stockholmare i alla åldrar och oavsett 
bakgrund studerar eller arbetar.” 
 

 Har den blågröna majoriteten helt glömt bort pensionärerna i 
staden?

 Kommer invånarna inte ha rätt eller möjlighet att vara sjuka heller 
i den blågröna majoritetens framtida stad?

 
Det står att den som flyttar till staden är ett välkommet bidrag till 
arbetskraften, med andra ord är den som inte bidrar till arbetskraften 
inte välkommen. Till och med konsten ska, enligt visionen, bidra till 
ökande attraktivitet och tillväxt. 
 
Vi saknar skapande av mötesplatser för sociala och demokratiska 
möten och diskussioner mellan medborgarna, och hur olika slags 
kunskap ska tas tillvara för att bidra till att samhället kan anpassas 
till sina invånare och till sin tid.
 
Visionen innehåller ett antal målsättningar som kan ställas i tydlig 
polemik mot den politik som majoriteten samtidigt driver.
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I visionen står det om rättigheter. Vi menar att bostäder är en av 
invånarnas rättigheter, ändå säljer majoriteten ut lägenheter i våra 
gemensamma bostadsbolag. Hur är det då tänkt att invånarna ska 
försäkras rätten till bostad? 
 
Konstnärer ska bidra till en attraktiv stad, står det. Samtidigt 
planeras att ta ut marknadsmässiga hyror för konstnärernas ateljéer 
vilket riskerar att driva ut dem från innerstaden som enbart kan 
rymma verksamheter och invånare som har råd att betala 
marknadsmässiga hyror.
 
I visionen står det att skolorna ska vara likvärdiga. Forskningen 
visar entydigt på att nuvarande system med skolval leder till ökad 
skolsegregation, och mindre likvärdighet, alltså tvärtom leda till en 
ökning av ojämlikhet. Det saknas en förklaring till hur likvärdiga 
skolor ska uppnås.
 
Infrastrukturen ska stärkas enligt visionen. Samtidigt höjs priset för 
att resa kollektivt – vilket bidrar till ökad ojämlika 
levnadsförhållanden.
 
Segregationen ska minskas. Det finns inget i planen som tyder på att 
bostäder med låga hyror kommer att bli jämnare fördelade över 
staden. Eftersom det inte tillkommer några bostäder med låga hyror 
på marknaden kommer dessa att vara fortsatt koncentrerade på 
samma platser. Sammantaget med att bostäder med höga hyror eller 
insatser byggs över hela staden, och att inkomstojämlikheten ökar, 
kommer trångboddheten och kötiden för bostäder med lägre hyror 
att fortsätta öka.
 
Miljö beskrivs som viktigt. Samtidigt betonas betydelsen av den 
digitala utvecklingen av stadens verksamheter. Men det nämns inget 
hur staden ska förhindra ökad miljöförstöring som en ökad 
teknikanvändning skapar i andra länder i form av tungmetaller och 
gifter av olika slag. Det saknas även insikt om att för att vi ska 
kunna få ner koldioxidutsläppen i tillräckligt låga nivåer måste 
flyget kraftigt begränsas. Därför kan inte flyget i Arlanda längre 
bidra med de internationella kopplingarna. Tåget behöver ta en 
starkare roll här, liksom de tekniska lösningarna som finns för att ha 
internationella möten utan resor. Nedläggningen av flygplatsen i 
Bromma nämns inte.
 
Ett sista exempel från visionen ”I Stockholm är det alltid nära till ett 
tryggt, tillgängligt och inbjudande bibliotek med generösa 
öppettider” är närmast skrattretande då detta skrivs samtidigt som 
kraftiga nedskärningar genomförs på bibliotekens verksamhet.
 
Särskilt uttalande
Leif Söderström (SD)
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Sverigedemokraterna Stockholms Stads ambition är att Stockholm 
ska vara en stad där alla medborgare har möjlighet att, inom ramen 
för lagar och god samhällsanda, leva sina liv i trygghet. Genom att 
möjliggöra för alla stockholmare, oavsett kön, ålder eller annan 
grupptillhörighet att kunna röra sig obehindrat i staden och i olika 
sammanhang kan grunden för detta skapas. Stockholm år 2040 ska 
vara en stad där människor inte inskränks i sin vardag på grund av 
rädsla för kriminalitet. Stockholm år 2040 ska vara en öppen stad 
som möjliggör för möten mellan människor.
 
Stockholm år 2040 är en stad med välutbyggd infrastruktur, god 
bostadsförsörjning och en sund närmiljö. Möjliggörande av 
innovativa färdmedel som minskar den höga beläggningen på 
stadens vägar, minskar bullret och leder till minskade resetider står i 
fokus. 
 
Stockholm år 2040 ska vara en innovativ storstad som både skapar 
och attraherar personer besittande spetskompetens till att arbeta och 
bo i staden. Stockholms varumärke som en trygg och säker stad är i 
sig en bidragande faktor till stadens fortsatt goda innovationsklimat 
och en förutsättning för fler utländska investeringar i Stockholm.
 
Stockholm ska vara en trygg, öppen och innovativ storstad som gör 
det möjligt för alla människor, oavsett ålder eller kön, att vara en 
del av det svenska folkhemmet.
 
Ersättaryttrande
Sofia Modigh (KD)
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/404-2 (Godkänd - R 1) Möjligheternas Stockholm 

- Vision 2040
 FAR 2019/404-1.3 Remiss från kommunstyrelsen 

Stockholms stad - Revidering Stockholms stads Vision 2040. 
Kommunstyrelsens dnr KS 2019/483 (4/5)

 FAR 2019/404-1.2 Remiss från kommunstyrelsen 
Stockholms stad - Revidering Stockholms stads Vision 2040. 
Kommunstyrelsens dnr KS 2019/483 (3/5)
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§ 18
Uppdatering av Stockholms stads program för 
upphandling och inköp 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
FAR 2019/434

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen av förslag till uppdatering av Stockholms stads 
program för upphandling och inköp.

Sammanfattning av ärendet 
I budget 2019 fick kommunstyrelsen i uppdrag att uppdatera 
stadens program för upphandling och inköp, med särskilt fokus på 
strategier för ökad valfrihet, mångfald och hållbarhet. 
Utgångspunkten har varit att synliggöra och förstärka 
inköpsarbetets strategiska betydelse för utveckling av stadens 
verksamheter. Betoning har bland annat lagts på 
kostnadseffektivitet, innovation, utveckling av 
beställarkompetensen samt en aktiv uppföljning av stadens inköp. 
 
Förvaltningen anser att det är positivt att inköp ses som en helhet 
där upphandling ingår i det övergripande inköpsarbetet. Att mer vikt 
läggs på branschdialog och samarbete kommer också gynna staden 
både kvalitetsmässigt och ekonomiskt.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L) och Lisa 
Carlbom (MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 
förslag. I detta instämde Leif Söderström (SD). Sofia Modigh (KD) 
instämde med ett ersättaryttrande.
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att 
nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade 
därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan. 
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
Reservation 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut
att därutöver anföra
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Förslaget till uppdatering av stadens program för upphandling och 
inköp gör det ytterligare tydligt att den nuvarande majoriteten 
saknar ambitioner för stadens upphandlingsverksamhet.
 
Avsaknaden av målen i Agenda 2030, som bör vara en 
utgångspunkt i all verksamhet som staden bedriver, inklusive i 
stadens program för inköp, är anmärkningsvärt då staden i andra 
sammanhang säger sig vilja vara ledande i implementeringen av 
Agenda 2030. 
 
Styrdokument såsom detta måste vara relaterade till agendan och 
inköpare måste få utbildning i hur upphandlingar kan bidra till att 
nå målen i agendan. De tre uppsatta målen majoriteten valt att 
fokusera programmet på är i huvudsak av ekonomisk natur. Att 
arbeta med Agenda 2030 i inköpsarbetet innebär bland annat att i 
upphandlingsarbetet utgå från social och ekologisk hållbarhet och 
ha insikt om hur stadens agerande påverkar världen utanför staden. 
Det ger vidare en god grund för jämställdhetsarbete i 
upphandlingen.
 
Att som en stor aktör på upphandlingsområdet inte vilja påverka 
och skapa ett mervärde för pengarna är förvånande. Genom att 
ställa krav på leverantörer och på de varor och tjänster som 
upphandlas kan upphandling bidra inte enbart till en ekonomisk och 
kvalitativ hållbarhet, utan även till ett socialt och demokratiskt 
ansvarstagande Stockholm samtidigt som välfärden utvecklas och 
medborgarnas behov tillgodoses. 
 
Vi vet av erfarenhet att sociala krav i upphandling bidrar till att 
kompetensförsörjningen underlättas i välfärdssektorn och en 
inkluderande arbetsmarknad där medborgarna ges bättre 
förutsättningar för delaktighet i samhället genom att komma ut i 
arbete och praktik. Därför är det oroande att se att majoriteten nu 
går från att ställa krav på leverantörerna i syfte att minska 
arbetslösheten för grupper utanför arbetsmarknaden och öppna upp 
för anställning och praktik, till att istället uppmana nämnder och 
bolag till att endast sträva efter att nå samma mål
 
Sedan det nu gällande programmet för upphandling och inköp 
antogs i kommunfullmäktige har lagstiftaren ansett det nödvändigt 
att, när det är behövligt, ställa villkor om lön, semester och 
arbetstid. Det var något den dåvarande borgerliga oppositionen 
debatterade emot när det fördes in i nuvarande program med 
argumentet att det hämmade småföretagandet. 
 
Vi anser att stadens leverantörer inte ska kunna skaffa sig 
konkurrensfördelar genom bristande arbetsvillkor för sina anställda. 
Den idén leder bara till osund konkurrens som slår ut de schysta 
företagen. Därför är det oroande att den politiska majoriteten nu 
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stryker alla skrivningar om kollektivavtalsliknande villkor. Vi ser 
stora risker i att inte fortsatt belysa de arbetsrättsliga villkoren i 
stadens upphandlingsprogram, trots nu gällande lagstiftning.
 
Bedömningen av om det föreligger ett behov av att ställa 
arbetsrättsliga villkor måste göras i den enskilda upphandlingen. 
För de fall det är behövligt ska den upphandlande enheten även som 
särskilda kontraktsvillkor ange villkor i enlighet med ILO:s åtta 
kärnkonventioner. 
 
Det ställer stora krav på de enheterna att göra dessa bedömningar då 
de inte kan förväntas ha kunskap om de arbetsvillkor som gäller för 
hela arbetsmarknaden. Vilka faktorer som ska påverka 
bedömningen av när det är behövligt att ställa särskilda 
arbetsrättsliga kontraktsvillkor kommer att variera med tiden vilket 
kräver en stor arbetsinsats av den upphandlande enheten. Denna 
behövlighetsbedömning kräver en god insikt i olika branscher och 
därför gav vi servicenämnden ett övergripande ansvar för att 
tillhandahålla konsultativt stöd vid användning av arbetsrättsliga 
villkor i upphandlingar. Detta togs dock bort av den nuvarande 
majoriteten.  
 
Sammantaget när kravet tas bort ur programmet och inget stöd ges 
riskerar nämnder och styrelser att helt upphöra att ställa kravet 
eftersom lagstiftningen är förenad med ett krav på 
behövlighetsprövning och därmed en möjlighet att se dessa krav 
som icke behövliga. Omvänt om staden ville upprätthålla krav på 
goda arbetsvillkor hade det varit naturligt att låta det finnas kvar i 
programmet tillsammans med vägledning om hur detta ska 
tillämpas i staden. 
 
Det är också värt att notera att lagstiftningen inte är lika 
långtgående som den tillämpning som staden valt att hävda 
exempelvis i fråga om förfrågningsunderlaget i LOV-
upphandlingen av hemtjänst. Där ställdes också krav på en pension i 
nivå med avtal vilket garanterar att de som jobbar med våra äldre 
själva får en värdig ålderdom.
 
Vidare anser vi att programmet bör gå längre i meddelarfriheten än 
vad lagen kräver för att stärka förtroendet för stadens 
upphandlingsarbete. Även anställda, underkonsulter och 
underleverantörer bör kunna påtala oegentligheter. Även detta är 
något som enligt gällande lagstiftning ska behövlighetsbedömas i 
relation till proportionalitetsprincipen, de anställdas lojalitetsplikt 
och skyddet för företagshemligheter, men då privata aktörer i allt 
större utsträckning sköter verksamheter som historiskt sett har varit 
kommunala angelägenheter är det nödvändigt att utsträcka 
meddelarfriheten.
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I programmet hänvisas till stadens miljöprogram och 
handlingsplaner som styrande och vägledande i upphandlings- och 
inköpsarbetet, samt att miljö- och klimataspekter framgår av 
bilagor. Upphandling av livsmedel pekas dock särskilt ut i 
programmet, vilket tenderar att göra programmet inkonsekvent och 
otydligt. En komplettering med tydligare miljö- och klimatkrav bör 
ske. Till exempel har transporter, kemikalier, energianvändning, 
hantering av byggavfall och schaktmassor en stor påverkan och bör 
stå med i programmet. Ett generellt krav på nollutsläpp eller 
klimatneutralitet måste vara självklart i alla upphandlingar.
 
Ersättaryttrande
Sofia Modigh (KD)
 
Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/434-2 (Godkänd - R 1) Stadens inköpsprogram - 

Tjut
 FAR 2019/434-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: 

Uppdatering av programmet för upphandling och inköp
 FAR 2019/434-1.1 Stockholms stads program för inköp 

bilaga 1
 FAR 2019/434-1.3 Program för inköp ändringar mot 2015 

bilaga 3
 FAR 2019/434-1.4 Klausul om meddelarfrihet och 

meddelarskydd KS 2019-799 Bilaga 2
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§ 19
Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut 
för kvartal 3 år 2019 
FAR 2019/509

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens 
redovisning av rapporteringen till Inspektionen för vård och omsorg 
för kvartal 3 år 2019 av ej verkställa gynnande beslut enligt 
socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
och socialtjänstlagen (SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de gynnande beslut om 
insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre 
månader.

För det tredje kvartalet i år har förvaltningen rapporterat två 
gynnande beslut om bostad enligt LSS som inte har kunnat 
verkställas i tid. Nytt är att förvaltningen även har rapporterat två 
beslut om daglig verksamhet som inte har kunnat verkställas i tid.

För det tredje kvartalet har förvaltningen rapporterat sju ej 
verkställda gynnande beslut om äldreboende enligt SoL, varav sex 
är samma som förra kvartalet. Alla brukare har tackat nej till 
erbjudna platser.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla 
förvaltningens förslag.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/509-9 (Godkänd - R 1) Rapport IVO ej 

verkställda - tjut
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§ 20
Protokoll från pensionärsrådet den 11 november 2019 
FAR 2019/273

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från pensionärsrådets 
sammanträde den 11 november 2019 till handlingarna.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle lägga 
protokollet till handlingarna.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag.

Handlingar i ärendet
 222098 Protokoll pensionärsrådet 191111
 222097 Protokoll pensionärsrådet 191111 bilaga balanslista
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§ 21
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor den 11 
november 2019 
FAR 2019/274

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från funktionshinderrådets 
sammanträde den 11 november 2019 till handlingarna.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle lägga 
protokollet till handlingarna.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag.

Handlingar i ärendet
 222235 Protokoll funktionshinderrådet 191111
 222114 Protokoll funktionshinderrådet 191111 bilaga 1
 222112 Protokoll funktionshinderrådet 191111 bilaga 2
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§ 22
Protokoll från utvecklings- och näringslivsrådet den 10 
oktober 2019 
FAR 2019/269

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollet från utvecklings- och 
näringslivsrådets sammanträde den 10 oktober 2019 till 
handlingarna.

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle lägga 
protokollet till handlingarna.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/269-4 Protokoll utvecklings- och näringslivsrådet 

191010
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§ 23
Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
2019/000008

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger sammanställningen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Här redovisas en sammanställning över beslut som 
stadsdelsdirektörens har fattat enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden, bland annat sådana beslut i andra kommunala 
instanser och hos externa myndigheter som rör stadsdelsnämnden.
 
Följande beslut av direktören anmäldes:
 

1. 2019-05-24: Beslut enligt 10 § 2 mom AB om avstängning 
av medarbetare från fortsatt arbete. Dnr FAR 2019/533. 
(9:9)

2. 2019-06-14: Beslut enligt 10 § 2 mom AB om förlängning av 
avstängning av medarbetare från fortsatt arbete. Dnr FAR 
2019/533. (9:9)

3. 2019-06-14: Beslut enligt 10 § 2 mom AB om förlängning av 
avstängning av medarbetare från fortsatt arbete. Dnr FAR 
2019/532. (9:9)

4. 2019-09-13: Genomförandebeslut om träd- och buskplantering på 
Skönstaholmsfältet, enligt inriktningsbeslut i nämndens 
verksamhetsplan 2019, bilaga 7. (Även enligt 8:14)

5. 2019-10-16: Rättegångsfullmakt för Ida Stridsberg, enhetschef 
vid enheten arbete, integration och bistånd. Dnr FAR 2019/502. 
(Enligt nämndbeslut 2015-11-17, dnr 1.1-730/2015)

6. 2019-10-16: Rättegångsfullmakt för Adam Gradert, tillförordnad 
biträdande enhetschef vid enheten arbete, integration och bistånd. 
Dnr FAR 2019/503. (Enligt nämndbeslut 2015-11-17, dnr 1.1-
730/2015)

7. 2019-10-16: Rättegångsfullmakt för Annica Blom, biträdande 
enhetschef vid enheten barn och ungdom från den 1 november. 
Dnr FAR 2019/504. (Enligt nämndbeslut 2015-11-17, dnr 1.1-
730/2015)

 
(Inom parentes anges, där det är aktuellt, enligt vilken ärendegrupp i 
nämndens delegeringsförteckning som delegerade beslut har fattats. 
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Beslut om vidaredelegering fattas enligt nämndens beslut 2018-06-14 § 6 
om förvaltningschefens rätt att vidaredelegera; dnr 1.1-255/2018.)
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i en sammanställning daterad 2019-
10-29 (dnr 2019/000008).

Förslag till beslut
Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle lägga 
sammanställningen till handlingarna.
 
Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag.

Handlingar i ärendet
 FAR 2019/8-17 Sammanställning stadsdelsdirektörens beslut 

och övriga anmälningsärenden 191119
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§ 24
Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelse lämnades in.
 
Lägesrapport när det gäller ledsagning i Farsta 
stadsdelsområde (bilaga)
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)
 
BESLUT
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett 
kommande sammanträde. 
 
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet föreslog att förvaltningens 
enhet för socialpsykiatri får berätta om sin verksamhet vid ett 
kommande sammanträde.
 
 
Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet anmält följande fråga som gäller den ekonomiska 
månadsrapporten (se § 16):
 
”Eftersom antalet invånare ökat på två år från cirka 58 000 till 
dagens cirka 60 000 så ökar ju samtidigt behovet av olika 
välfärdstjänster för olika åldersgrupper i vår stadsdel och därmed 
behövs det anställas flera medarbetare såväl i den centrala 
förvaltningen som i de olika verksamheterna. I dagsläget har inte 
stadsdelsnämnden några aktuella uppgifter över antalet anställda 
samt hur många tjänster som av olika anledningar är vakanta.
 
Vi vet att det redan i år 2019 är tuffa ekonomiska villkor för Farsta 
Stadsdelsnämnd och dess ansvarsfulla samt kunniga personal 
centralt och ute i verksamheterna, så undrar vi hur många tjänster 
som just nu är vakanta på grund av att av tidigare medarbetare bytt 
arbete, är tjänstledig, föräldraledig samt långtidssjukskriven?  
 
Om det är möjligt vore vi tacksamma att få en sammanställning som 
ger en indikation för situationen inom olika verksamheter såsom 
exempelvis socialpsykiatri, fritidspersonal och fältassistenter, 
biståndsbedömning, etcetera. Kort sagt hur många obesatta 
vakanser har vi idag inom olika verksamheter?”
 
Förvaltningen lovade återkomma med svar.
 
 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet riktade en fråga till 
majoritetspartierna om budgetmässiga förutsättningar 2020 för 
fritidsgårdar och parklekar. Ordföranden hänvisade till 
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kommunfullmäktiges budgetbehandling de kommande två dagarna 
och därefter stadsdelsnämndens heldag om nästa års 
verksamhetsplan på fredag för att se vad som kan göras.
 
 
 
Lisbeth Crabo Ljungman (M) efterlyste mer detaljer om de vakter 
som kan komma att placeras i Sköndal, enligt information vid 
trygghetsmöte där i förra veckan. Avdelningschef Sara Wrethed 
förklarade att det är strikt reglerat i vilka geografiska områden 
stadens vakter får agera. Förvaltningen arbetar nu med en ansökan 
som gäller Hökarängen och undersöker samtidigt om det går att 
förbereda en ansökan avseende Sköndal.
 
 
Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet.
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H Stockholms V stad 

Delegeringsforteckning for 

Farsta stadsdelsnamnd 

Forteckninqen innehaller: 

Kapitel 1: 

Kapitel 2: 

Kapitel 3: 

Kapitel 4: 

Kapitel 5-14: 

Delegeringsforbud - har far bara narnnden besluta 

Delegering till sociala delegationen 

Delegering till namndens ordforande och till enskilda ledamoter 

Kompletterande beslutanderatt - sarskilt forordnade 

Namndens delegeringar och forvaltningschefens vidaredelegeringar 
inom olika verksamhetsornraden 

I kolumn 2, "Arendegrupp", redovisas narnndens delegering till 
forvaltningschefen, utom i de fall dar antingen sociala delegationen eller 
narnnden sjalv anges som beslutsfattare 

I kolumn 4, "Delegat (laqsta niva)", redovisas forvaltningschefens 
vidaredelegering till annan tjanstefunktion, utom i de fall dar 
forvaltningschefen sjalv anges som beslutsfattare 

Senast and rad av stadsdelsnarnnden den xx xxx 2019 
Vidaredelegeringar senast andrade av forvaltnmgschefen den xx xxx 2019 
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Arendegrupp lagrum Anrnarknlnq 

29 Atqard till stod for ett barn mot en av 6 kap 13 a§ FB 
vardnadshavarnas vilja (medgivande 
och avslag) 

30 lndragning eller nedsattninq av 9 c § lSS 
assistansersattninq som beslutats 
enligt 9 § 2 p lSS 

31 Ansoka hos IVO om overflyttning av 2 a kap 11 § Sol 
arende och larnna yttrande till IVO i 
arende om overflyttning 

32 lnte polisanrnala vid misstanke om 12 kap 10 § Sol 
barnmisshandel eller sexualbrott mot 
barn 

33 Polisanmalan vid misstanke om 10 kap 23 § OSl 
folkmord, brott mot rnanskliqheten och 

23 kap 6 § grov krigsforbrytelse 
brottsbalken 

lagen om straff for 
folkmord, brott mot 
rnanskliqheten och 
krigsforbrytelser 

34 I vissa fall overklagande till Se kapitel 6 
rattsinstans och yttrande vid 
overklagande 

35 Ansoka hos Skatteverket om skyddad 30 § 3 st FOL 
folkbokforing for barn under 18 ar som 
vardas enligt 2 § L VU 

36 Anrnala hos Skatteverket att skyddad 17 § 3 st FOL 
folkbokforing for barn under 18 ar som 
vardas enligt 2 § L VU inte lanqre 
behovs 

Delegeringsforteckning Farsta stadsdelsnarnnd Senast and rad av stadsdelsnarnnden den xx xxx 2019 12 
och av forvaltningschefen den xx xxx 2019 
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5. Allrnant 

Arendegrupp Lagrum Delegat (lagsta nlva] Anmarkninq 

1 l.arnna ut/inte larnna ut allrnan 2 kap 14 § Utlarnnande beslutas av Beqaran provas i forsta hand av 
handling eller uppgift till enskild eller TF den som har handlingen i handlaqqaren. Vid osakerhet 
annan myndighet och uppstalla sin vard (handlaqqaren) eller om handlaqqaren forordar 
forbehall i samband med utlarnnande 

Avdelningschef beslutar avslag ska arendet understallas 
till enskild 6 kap 1-5 om att belaqqa handlingen ansvarig avdelningschef 

§§, 10 kap med sekretess eller 3, 4, 13-14 uppstalla forbehall §§, 18 kap 
1 § och 26 
kap 1 § 
OSL 

2 l.arnna tirlstand att bedriva Avdelningschef 
undersi:ikningar i utbildningssyfte 

3 l.arnna tillstand till statlig myndighet 12 kap 6 § Avdelningschef 
att fa ta del av sekretessbelagda Sol 
handlingar och andra uppgifter for 

11 kap 3 § forskninqsandarnal och i 
utbildningssyfte 1 st OSL 

4 Arkivorganisation (arkivinstruktion) Fi:irvaltningschef Anrnals till narnnd 

5 Fordela narnndens arliga budget for Fi:irvaltningschef Anrnals till narnnd 
foreningsbidrag 

6 Traffa avtal med foreningar om Fi:irvaltningschef Anrnals till narnnd 
ideburet offentligt partnerskap, IOP, 
inom beloppsqransen 100 000 kr 

7 Traffa avtal med 10 kap JB Avdelningschef 
kolonttradqardsforeninqar stadsutveckling 

8 Traffa brukaravtal om ski:itsel av park- Avdelningschef 
och naturmark stadsutveckling 

9 Anrnala I inte anrnala brott som Avdelningschef 
hindrar narnndens verksamhet 

Delegeringsforteckning Farsta stadsdelsnarnnd Senast andrad av stadsdelsnamnden den xx xxx 20·19 15 
och av forvaltningschefen den xx xxx 2019 
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Arendegrupp Lagrum Delegat (laqsta niva) Anmarkninq 

11 Overklaga och yrka om inhibition 
samt, nar sa behovs, beqara 
provninqstillstand nar overinstans har 
andrat narnndens beslut i enskilt 
arende och beslutet ursprungligen 
har fattats av· 

- tiansteperson Avdelningschef 

- sociala delegationen Se anmarkninq Beslut fattas av sociala 
delegationen 

- narnnden Se anrnarkninq Beslut fattas av narnnden 

12 Overklaga och yrka om inhibition Se anrnarkninq Beslut fattas av narnnden 
samt, nar sa behovs, beqara 
provninqstillstand nar overinstans 
andrat narnndens beslut i allmant 
arende och beslutet ursprungligen 
har fattats av tjansteperson eller 
narnnden 

13 Overklaga Migrationsverkets beslut att 40 § FL Ekonomichef vid 
avsla narnndens atersokninq av arbetsmarknads- 
statsbidrag for kostnader for insatser forvaltningens 
for asylsokande och nyanlanda ekonomistab 
inklusive ensamkommande barn och 
ungdomar; overklaga dom i 
rattsinstans i sadant arende 

14 Avge yttrande till tillsynsmyndighet i: Tillsynsmyndigheter ar bland 
andra: 

• lnspektionen for vard och 
omsorg (IVO) 

• Riksdagens ombudsman 
(JO) 

• Justitiekanslern (JK) 
• Ombudsmannen for tillsyn 

av vissa !agar - Jarno, DO, 
Homo och BO) 

• Skolinspektionen 
• Datainspektionen 
• l.ansstyrelsen 

- enskilt arende Se anrnarkninq Beslut fattas av sociala 
delegationen 

- allrnant arende Se anrnarknlnq Beslut fattas av narnnden 

15 Yttrande till Spelinspektionen om 3 § lag om Avdelningschef 
ansokan fran Svenska Spel AB om anordnande 
utplacering av vardeautornat av visst 
(spelautomat) automatspel 

16 Yttrande till Skatteverket om skyddad 17 a§ FOL Forvaltninqschef 
folkbokforing eller sekretessmarkering 
i folkbokforingen 

Delegeringsfbrteckning Farsta stadsdelsnarnnd Senast andrad av stadsdelsnarnnden den xx xxx 20·19 17 
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7. Tillsyn och kontroll 

7.1 Tillsyn av forsaljninq av tobak 

OBS! 
Den 1 juli 2019 ersattes tobakslagen och lagen om elektroniska cigaretter och pafyllninqsbehallare av den nya lagen 
om tobak och liknande produkter Detta avsnitt och nedanstaende hanvisningar till lagrum kommer att uppdateras sa 
snart kornmunfullmaktiqe har fattat beslut om hur ansvaret for tillsynen ska fbrdelas mellan stadens narnnder 

Arendegrupp Lagrum Delegat (lagsta niva) Anrnarkninq 

1 lnleda och avsluta atqardsarende om 20 § TL Preventionssamordnare For att ha initiativratt ska 
eventuellt administrativt ingripande (se anrnarkninq) preventionssamordnare ha 
(initiativratt) arbetat med dessa fraqor vid 

forvaltningen i minst tre 
rnanader 

2 Utlarnna uppgift pa beqaran av annan 23 a§ TL Preventionssamordnare 
tillsynsmyndighet 

3 Beqara upplysningar och handlingar 22 § TL Preventionssamordnare 

4 Meddelande om en varning 20 § TL Avdelningschef 
stadsutveckling 

5 Meddelande om ytterligare en varning 20 § TL Fi:irvaltningschef Anrnals till narnnd 
inom ett ar 

6 Forelaqqanden for att lagen eller en 
foreskrift som meddelats med stod av 
lagen ska foljas 

- utan vite 20 § TL Avdelningschef 
stadsutveckling 

- med vite 20 § TL Se anrnarkninq Beslutas av narnnd 

7 Meddelande om forsaljninqsforbud i 20 och 20 Se anrnarkninq Beslutas av narnnd 
hi:igst sex rnanader, med eller utan a§§ TL 
vite 

8 Omhandertaqande av tobaksvara om 21 § TL Avdelningschef 
den bjuds ut till forsaljning eller stadsutveckling 
uppenbart ar avsedd att bjudas ut till 
forsaljninq i strict med lagen eller en 
foreskrift som meddelats med stod av 
lagen 

9 Yttrande till forvaltningsdomstol och Avdelningschef Om det i:iverklagade beslutet 
lansstyrelse i arende som har stadsutveckling har fattats av narnnd sa 
i:iverklagats av narinqsidkare 

Se anmarkninq 
beslutar narnnd om yttrande 
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7.2 Tillsyn av forsaljninq av elektroniska cigaretter och pafyllninqsbehallare 

OBS! 
Den 1 juli 2019 ersattes tobakslagen och lagen om elektroniska cigaretter och pafyllninqsbehallare av den nya lagen 
om tobak och liknande produkter Detta avsnitt och nedanstaende hanvisninqar till lag rum kommer att uppdateras sa 
snart kommunfullrnaktiqe har fattat beslut om hur ansvaret for tillsynen ska fordelas mellan stadens narnnder 

Arendegrupp Lagrum Delegat (lagsta nlva) Anrnarkninq 

1 lnleda och avsluta atqardsarende om 31 § lagen Preventionssamordnare 
eventuellt administrativt ingripande om 
(initiativratt) elektroniska 

cigaretter 
och 
pafyllninqs- 
behallare 

2 Utlarnnande av uppgift pa beqaran av 30 § lag Preventionssamordnare 
annan tillsynsmyndighet som ovan 

3 Beqara upplysningar och handlingar 35 § lag Preventionssamordnare 
som ovan 

4 Meddelande om en varning 32 § lag Avdelningschef Meddelande om ytterligare 
som ovan stadsutveckling en varning inom ett ar 

beslutas av forvaltningschef 

5 Forelagganden for att lagen eller en 
foreskrift som meddelats med stoc av 
lagen ska foljas 

- utan vile 
31 § lag Avdelningschef 
som ovan stadsutveckling 

- med vite 
31 och 34 Se anrnarkninq Beslutas av narnnd 
§§ lag som 
ovan 

6 Meddelande om forsaljninqsforbud i 
hoqst sex rnanader 

- utan vite 
31 och 32 Se anmarkninq Beslutas av narnnd 
§§ lag som 
ovan 

- med vile 
31, 32 och Se anrnarknlnq Beslutas av narnnd 
34 §§ lag 
som ovan 

7 Yttrande till forvaltningsdomstol och Avdelningschef Om det overklagade 
lansstyrelse i arende som har stadsutveckling beslutet har fattats av 
overklagats av narinqsidkare narnnd sa beslutar narnnd 

om yttrande 

Delegeringsforteckning Farsta stadsdelsnarnnd Senast and rad av stadsdelsnarnnden den xx xxx 2019 19 
och av forvaltningschefen den xx xxx 2019 

Sida 48 (54)



Arendegrupp Lagrum Delegat (lagsta niva) Anmarkninq 

Uppsagning fran arbetsgivarens sida 7 kap 33 § 
6 eller avsked for anstallda: AB 

7 § LAS 

- samtlig personal med undantag Forvaltninqschef Anrnals till namnd 
for anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

- OSA-anstallda och ovriqa Enhetschef 
anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

7 Minskning av lonetormaner pga 8 kap 37 § Avdelningschef HR och Anvisningar fran 
ersattning fran tredje man AB kansli kommunstyrelsen 

8 Bitrade at arbetstagare vid domstol 8 kap 37 § Avdelningschef HR och 
AB kansli 

9 Avstangning tillfalligt fran 3 kap 10 § 
arbetsplatsen av· AB 

samtlig personal med undantag Forvaltningschef /\nmals till namnd 
for anslallda a,,, 
arselsmarknadspolitiska sl~al 

- avdelningschef Forvaltninqschef Anmals till narnnd 

- personal understalld Forvaltninqschef Anrnals till narnnd 
avdelningschef - avstangning 
mer an 15 dagar 

- personal understalld Forvaltningschef 
avdelningschef - avstanqninq 
upp till 15 dagar 

- OSA-anstallda och ovrlqa Enhetschef 
anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

10 Disciplinpafoljd, dvs skriftlig varning 3 kap 11 § 
for· AB 

- samtlig personal med undantag Avdelningschef HR och 
for anstallda av kansli 
arbetsmarknadspolitiska skal 

- OSA-anstallda och ovrlqa Enhetschef 
anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

11 Forkortninq av uppsaqninqstid vid 7 kap 33 § 
uppsaqninq pa egen beqaran for· AB 

11 § LAS 

- personal direkt understalld Forvaltninqschef Anrnals till namnd 
forvaltningschef 

- personal direkt understalld Avdelningschef 
avdelningschef 

- personal understalld enhetschef Enhetschef 

Delegeringsfbrteckning Farsta stadsdelsnarnnd Senast and rad av stadsdelsnarnnden den xx xxx 20·19 27 
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Arendegrupp Lagrum Delegat (Iaqsta niva) Anrnarkninq 

11 Overklaga och yrka om inhibition 
samt, nar sa behovs, beqara 
provninqstillstand nar overinstans har 
andrat narnndens beslut i enskilt 
arende och beslutet ursprungligen 
har fattats av· 

- tjansteperson Avdelningschef 

- sociala delegationen Se anrnarknlnq Beslut fattas av sociala 
delegationen 

- narnnden Se anmarknlnq Beslut fattas av narnnden 

12 Overklaga och yrka om inhibition Se anmarkninq Beslut fattas av narnnden 
samt, nar sa behovs, beqara 
provninqstillstand nar overinstans 
andrat narnndens beslut i allmant 
arende och beslutet ursprungligen 
har fattats av tjansteperson eller 
narnnden 

13 Overklaga Migrationsverkets beslut att 40 § FL Ekonomichef vid 
avsla narnndens atersokninq av arbetsmarknads- 
statsbidrag for kostnader for insatser forvaltningens 
for asylsokande och nyanlanda ekonomistab 
inklusive ensamkommande barn och 
ungdomar; overklaga dom i 
rattslnstans i sadant arende 

14 Avge yttrande till tillsynsmyndighet i: Tillsynsmyndigheter ar bland 
andra: 

• lnspektionen for vard och 
omsorg (IVO) 

• Riksdagens ombudsman 
(JO) 

• Justitiekanslern (JK) 
• Ornbudsrnannen for tillsyn 

av vissa lagar - JamO. DO, 
Homo och BO) 

• Skolinspektionen 
• Datainspektionen 
• Lansstyrelsen 

- enskilt arende Se anmarkninq Beslut fattas av sociala 
delegationen 

- allmant arende Se anrnarknlnq Beslut fattas av narnnden 

15 Yttrande till Spelinspektionen om 3 § lag om Avdelningschef 
ansokan fran Svenska Spel AB om anordnande 
utplacering av vardeautornat av visst 
(spelautomat) automatspel 

16 Yttrande till Skatteverket om skyddad 17a§FOL FSFValtRiR!JSGRef 
folkbokforing eller sekretessmarkering Bitradande enhetschef i folkbokforingen 

Delegeringsfbrteckning Farsta stadsdelsnamnd Senast and rad av stadsdelsnamnden den xx xxx 20·19 17 
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Arendegrupp Lagrum Delegat (Iaqsta nlva) Anrnarkninq 

Uppsaqninq fran arbetsgivarens sida 7 kap 33 § 
6 eller avsked for anstallda: AB 

7 § LAS 

- samtlig personal med undantag Forvaltnlnqschef Anrnals till narnnd 
for anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

- OSA-anstallda och ovriga Enhetschef 
anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

7 Minskning av loneforrnaner pga 8 kap 37 § Avdelningschef HR och Anvisningar fran 
ersattning fran tredje man AB kansli kommunstyrelsen 

8 Bitrade at arbetstagare vid domstol 8 kap 37 § Avdelningschef HR och 
AB kansli 

9 Avstangning tillfalligt fran 3 kap 10 § 
arbetsplatsen av- AB 

- avdelningschef Forvaltninqschef Anrnals till narnnd 

- personal understalld Forvaltninqschef Anrnals till narnnd 
avdelningschef - avstangning 
mer an 15 dagar 

- personal understalld J;:ePt<altAiA§SSRef 
avdelningschef - avstangning Avdelningschef HR och upp till 15 dagar kansli 

- OSA-anstallda och ovriga Enhetschef 
anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

10 Disciplinpafoljd, dvs skriftlig varning 3 kap 11 § 
for· AB 

- samtlig personal med undantag Avdelningschef HR och 
for anstallda av kansli 
arbetsmarknadspolitiska skal 

- OSA-anstallda och ovrlqa Enhetschef 
anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

11 Forkortninq av uppsaqninqstid vid 7 kap 33 § 
uppsaqninq pa egen beqaran for· AB 

11 § LAS 

- personal direkt understalld Forvaltningschef Anrnals till narnnd 
forvaltningschef 

- personal direkt understalld Avdelningschef 
avdelningschef 

- personal understalld enhetschef Enhetschef 

- OSA-anstallda och ovriga Enhetschef 
anstallda av 
arbetsmarknadspolitiska skal 

Delegeringsfbrteckning Farsta stadsdelsnarnnd Senast andrad av stadsdelsnarnnden den xx xxx 2019 27 
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10. Fors kola och fritid 

10.1 Forskola 

Arendegrupp Lagrum Delegat (lagsta niva] Anmarknlnq 

1 Anvisning av plats i fbrskola och 8 kap 3, 4, Kohandlaqqare 
familjedaghem enligt faststallda 7, 14-15 
riktlinjer §§ SL 

2 Rat! till fbrtur till plats i 8 kap 5, 7, Avdelningschef 
fbrskoleverksamhet 14 §§ SL 

3 Ratt att av sarskilda skal behalla plats Avdelningschef 
i fbrskola trots obetalda avgifter 

4 Uppsaqninq av plats, enligt faststallda Avdelningschef 
riktlinjer, pga bristande betalning eller 
annan orsak 

5 Atqarder for barn som behaver sarskilt 8 kap 9, 14 
stod: §§ SL 

- inom fbrskolans budget Rektor 

- inom stodenhetens budget Enhetsshef 
Avdelningschef 

6 Ta emot barn fran annan kommun i 8 kap 13 § Avdelningschef 
fbrskoleverksamhet pga sarskilda skal SL 

7 Omfbrdelning under lopande Avdelningschef 
verksamhetsar av resurser till barn i 
behov av sarskilt stod 

8 Tillfallig stangning av hela eller delar Avdelningschef 
av verksamheten hogs! sju dagar 

9 Stangning av verksamheten upp till Forvaltnmqschef 
sex rnanader, samt i fbrekommande 
fall flyttning av verksamheten till 
annan tillfallig lokal 

10 Tillstand for lararhoqskolor och Avdelningschef 
vetenskapliga institutioner att bedriva 
undersokninqar bland forskole- och 
fritidshemsbarn 
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Lägesrapport när det gäller ledsagning i Farsta stadsdelsområde 

 

Vänsterpartiet och Socialdemokraterna i Farsta Stadsdelsnämnd ställer oss bakom den 

skrivelse som Synskadades riksförbund Stockholms stad och ber därför förvaltningen att 

återkomma med en lägesrapport när det gäller situationen angående ledsagning i vår 

stadsdel.  

 

Höstmötesuttalanden 2019 från SRF  

1. Kommunen måste följa sina egna riktlinjer!  
Vi är många som har blivit varse att riktlinjerna vad gäller ledsagning som gäller sedan 

den 1 juli 2018 fortfarande i många stadsdelar inte alls är implementerade. Vi har förstått 

att förvaltningarna i många fall inte alls är införstådda i vad riktlinjerna syftar till, utan 

istället följer gammal, inarbetad praxis. Vi kan konstatera att glappet mellan 

kommunfullmäktiges intentioner och verkligheten kvarstår.  

I stadens utbildningsinsatser för biståndshandläggare och chefer inom socialtjänst och 

äldreomsorg har det varit stort fokus på de förändringar i riktlinjerna som gäller den 

ökade flexibiliteten över tid samt att omkostnadsersättningen har förändrats. Däremot 

verkar exempelvis skrivningarna om ett större spann av aktiviteter där man kan beviljas 

ledsagning för att främja sin hälsa ha kommit helt i skymundan.  

Dessutom står det uttryckt mycket tydligt i riktlinjerna att om behoven inte kan 

tillgodoses på annat sätt så har brukaren rätt till ledsagning, ett scenario som blir väldigt 

tydligt om man saknar orienteringsförmåga på grund av en synnedsättning. Detta 

hörsammas dock inte.  

Att stadsdelarna, istället för att utnyttja riktlinjerna till fullo, väljer att avslå eller så kallat 

del-avslå ansökningar med hänvisning till att man kan överklaga till förvaltningsrätten går 

stick i stäv med intentionerna.  

Nu måste den politiska ledningen kraftfullt agera och kräva att förvaltningarna håller sig 

till de av kommunfullmäktige beslutade riktlinjerna!  

 

2. Återställ utgivningen av På tal om Stockholm!  
Kommunikationsenheten på Socialförvaltningen i Stockholms stad har minskat 

utgivningen av taltidningen På tal om Stockholm med 20%, från tidigare 44 nummer till 

nuvarande 35 nummer. För Stockholms synskadade betyder det 9 veckor av radiotystnad.  

Alla synskadade går i större eller mindre grad miste om sådan information som är 

självklar för seende och det gäller även dem som är bra på att söka information själva. 

Den journalistik som bedrivs i På tal om Stockholm kommer aldrig att bedrivas i 

några andra medier än kommunala och regionala taltidningar.  

 

Taltidningens uppdrag är att vara ett samlande och informativt komplement till stadens 

kommunikationsarbete och att innehålla journalistik särskilt riktad till synskadade, så 

kallad tilläggsinformation.  

Exempel på viktig tilläggsinformation är:  
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

 

• Beslut i kommunen, i synnerhet sådant som rör synskadade, till exempel förändringar 

när det gäller ledsagning.  

• Vägarbeten i staden och förändringar i kollektivtrafiken  

• Förändringar i gatumiljö och stadskärna.  

• Aktiviteter speciellt riktade till synskadade som syftar till att möta andra i 

liknande situation.  

Dessutom innehåller På tal om Stockholm reportage om att leva med en synskada där 

andra läsare stimuleras och därmed kan öka sin självständighet. Taltidningen får därmed 

en viktig habiliterande och rehabiliterande roll. Nu påstår man från Stockholms stad att 

man istället ska satsa på information på webben, fastän det inte finns några konkret 

planering för det arbetet. Det står mycket tydligt i stadens delaktighetsprogram att 

personer med funktionsnedsättning ska kunna få information på jämlika villkor som 

andra. Vi ifrågasätter hur staden ska kunna leva upp till det löftet.  

 

3. Förbättra åtgärderna mot felparkerade elsparkcyklar! Det finns väldigt många 

olika sätt att vara synskadad på, men en sak som förenar är att man i olika grad har svårt 

att upptäcka de hinder som finns på våra gator och torg. Därför är det viktigt att 

gatumiljön ser ut på ett visst sätt. Detta styrs genom lagar och förordningar, så att alla 

stockholmare har möjligheten att delta i gatumiljön och kan leva ett liv som precis vem 

som helst. De senaste årens intåg av de eldrivna sparkcyklarna förvärrar en redan 

svårnavigerad miljö för oss. Genom att Stockholms stad underlåter att reglera parkeringen 

för de eldrivna sparkcyklarna bidrar man till otrygghet i gatumiljön som resulterar i att 

synskadade personer inte kan ta del av Stockholm på samma villkor som vem som helst.  

I Stockholms stads program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning fastställs det att personer med funktionsnedsättning ska kunna 

förflytta sig, vistas i, och använda stadens alla miljöer på jämlika villkor som alla andra 

och hinder ska åtgärdas så att den blir tillgänglig och användbar för alla oavsett 

funktionsförmåga.  

Vi i Synskadades riksförbund Stockholms stad kräver att staden utökar och förbättrar 

åtgärderna mot de felparkerade elsparkcyklarna.  

Det måste bli ordning och det måste bli det nu!  

 

SRF Stockholms stads höstmöte den 9 november 2019  

 

 
Kjell Backman (S) Marre Mayr (V) 
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